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Svar på§ 37-spørgsmål nr. 061/2023: Neqi A/S 

Kære Mariane Paviasen 

Du har i henhold til§ 37, stk. 1 i Forretningsorden for Inatsisartut stillet spørgsmål 
til Naalakkersuisut vedr. indhandling af kartofler til Neqi A/S. Spørgsmålene er 
henvist til min besvarelse. 

1. Hvor store mængder kartofler (i vægt) har Neqi A/S købt i 2022? 
a) Hvor store mængder af disse er stadig i rest? 
b) Hvilken pris giver Neqi A/S til kartoffelavlerne? 
c) Hvilke markeder er der indgået aftale med om salg? 

Svar: 
Neqi A/S oplyser følgende indhandlings- og salgstal for de seneste 3 år. 

2020/2021 2021/2022 2022/2023 
Indhandling af kartofler (ton) 80 83 72 
Salg af kartofler (ton) 38 29 12 

Neqi sælger primært kartofler til de store butikskæder og til enkelte mindre engro
skunder. Udover salget indgår en mindre del af kartoflerne i Neqi's egen produk
tion af andre produkter. 

Neqi A/S kan ikke udtale sig om kommercielle aftaler indgået mellem Neqi A/S og 
deres leverandører. 

2. Hvor store mængder kartofler (i vægt) har Neqi A/S købt siden de begyndte 
at opkøbe dem og indtil nu? 

a) Hvor store mængder kartofler (i vægt) er indtil nu solgt? 
b) Hvor store mængder er smidt ud/kasseret? 
c) For hvor mange kroner har Neqi A/S haft i udgifter til køb af kartof

ler? 
d) For hvor mange kroner har Neqi A/S haft af indtægter ved salg af 

kartofler? 

Svar: 
Se svar på spørgsmål 1. 
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3. Hvilke planer har Neqi A/S for at mindske udsmidet af kartofler i fremti
den? 

a) Vil selskabet lave en ny form for produktion? 

Svar: 
Neqi NS oplyser, at der ikke på nuværende tidspunkt foreligger planer om at ud
vikle nye former for produktion af kartofler. 

4. Har Naalakkersuisut planer om løbende bedre salg af lokalt producerede 
varer, som er til at betale for forbrugerne? 

a) Hvis ja, hvilke planer er der? 

Svar: 
Naalakkersuisut har fokus på at øge selvforsyningsgraden, hvilket blandt andet in
debærer øget selvforsyning med egne fødevarer og produkter, som kan mindske af
hængigheden af importerede varer. 

Det er brancherne og erhvervet selv, der forventes at drive deres kommercielle ud
vikling, herunder varesammensætning og prissætning. Dette er i høj grad afhængig 
af efterspørgsel fra forbrugerne. 

5. Har Departementet for Selvforsyning planer for bedre forsyning af fødeva
rer? 

Svar: 
Naalakkersuisut har igangsat en udarbejdelse af Grønlands første selvforsynings
strategi. Strategien skal blandt andet medvirke til, at Grønland øger selvforsynings
graden indenfor fødevareområdet. Arbejdet bygger på eksisterende initiativer in
den for en række områder såsom fiskeri, fangst, dyrehold og grøntsagsproduktion. 

Departementet indhenter erfaringer fra andre lande med sammenlignelige forhold, 
herunder bl.a. klima, og undersøger mulighederne for at anvende nye teknologier. 

Derudover skal strategien være med til at forbedre rammebetingelserne for grøn
landske producenter, så det kan blive nemmere at distribuere, fragte, og sælge lo
kale fødevarer til samfundet. Relevante erhverv og brancher vil blive inddraget i 
arbejdet, da selvforsyning i høj grad er afhængig af udvikling i andre sektorer. 

2/3 



6. Er der samarbejde mellem Konsulentjenesten for Landbrug og Selvstyret 
om bedre brug af konsulenterne på kysten? 

Svar: 
Konsulenttjenesten for Landbrug er ikke begrænset til Sydgrønland, men kan yde 
rådgivning til alle landbrugsproduktioner eller opstart af landbrugsproduktion i 
Grønland. 

Med venlig hilsen 

~~ 
Kalistat Lund 
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